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Marosvásárhelyen  tartottak  sajtótájékoztatót  az  Erdélyi  Magyar  Szövetség  (EMSZ)
társelnökei, vagyis Csomortányi István, az Erdélyi Magyar Néppárt elnöke és Mezei János,
a Magyar Polgári Párt elnöke. Az eseményen bejelentették: az Erdélyi Magyar Szövetség
Soós  Zoltán  független  polgármesterjelöltet  támogatja,  ezzel  pedig  létrejött
Marosvásárhelyen az a magyar egység, melynek célja, hogy a 2020-as önkormányzati
választások eredményeként leváltsák Dorin Floreat, s újra magyar polgármestere legyen
a székely fővárosnak.

„Az Erdélyi  Magyar Szövetség célja,  hogy Erdély-szerte erős magyar képviselet  legyen.  Ennek
szellemében jelenthetjük be, hogy az EMSZ Soós Zoltán független polgármesterjelöltet támogatja a
közelgő  önkormányzati  választások  alkalmával”  –  jelentette  be  Mezei  János.  Az  MPP  elnöke
hozzátette: azért is fontos Soós Zoltán támogatása, mert így összmagyar jelöltként mérettetheti
meg magát, s ezzel létrejött az az együttműködés, mely a marosvásárhelyi magyarság jogos igénye.
Ehhez kapcsolódva Csomortányi István elmondta: egyértelmű, hogy Marosvásárhelynek változásra
van szüksége, hiszen az mindenki által jóideje megtapasztalható, hogy a jelenlegi városvezetés
alkalmatlan feladata elvégzésére. „Az, hogy Marosvásárhelynek új polgármesterre van szüksége,
elsősorban nem etnikai kérdés. Minden helyi lakos érdeke, hogy a Dorin Florea neve által fémjelzett
időszak  véget  érjen,  s  épp ezért  léteznie  kell  egy  olyan együttműködésnek,  mely  a  változás
feltételeit lehetővé teszi” – mondta a Néppárt elnöke, majd hozzátette: fontosnak tartja, hogy Soós
Zoltánt más, adott esetben román politikai szervezetek is támogassák.

Példátlan  bírósági  döntés:  nem  tekintik  magyarellenes  uszításnak  az  úzvölgyi
eseményeket

„Kellemetlen meglepetés ért  mindannyiónkat tegnap, amikor kézhez kaptuk azt  az ügyészségi
választ,  melyben  az  úzvölgyi  magyarellenes  cselekmények  kapcsán  született  feljelentésekre
érkezett reakció. Bár a feljelentések keletkezésekor még nem létezett az Erdélyi Magyar Szövetség,
a Néppárt és az MPP szinte egyidőben fordult a hatósághoz sírgyalázás, garázdaság, rongálás, testi
sértés,  valamint gyűlöletkeltés miatt.  Bár a sajtót tavaly bejárták azok a felvételek,  melyeken
egyértelműen látszanak az erőszakos események, a román ügyészség mégis lezárta a nyomozást –
bűncselekmény hiányára hivatkozva” –  tájékoztatott  Csomortányi.  A Néppárt  elnöke elmondta:
összesen öt különböző feljelentés érkezett a Bákó megyei ügyészséghez, ám ezek között nem
szerepel  sem  a  csíkszentmártoni  önkormányzat,  sem  pedig  Borboly  Csaba  Hargita  megyei
tanácselnök feljelentése. „Jó lenne, ha egyeztetni tudnánk Borboly elnök úrral arról, hogy ő milyen
feljelentéseket tett, hasznos lenne egyeztetni a stratégiáinkat. Elképzelhetetlennek tartom, hogy
nem mondott volna igazat akkor, amikor azt állította, tucatnál is több panaszt és feljelentést tett” –
mondta Csomortányi. A Néppárt elnökének beszámolójából kiderült: bár a hatóságok válaszukban
etnikai  alapú  ügyként  kezelik  az  úzvölgyi  eseményeket  (végig  román  és  magyar  táborokról
beszélve), mégis egyetlen magyar tanút sem hallgattak meg. A testi sértés és garázdaság vádját
azzal  utasították  el,  hogy  senki  nem  tett  ilyen  tárgyú  feljelentést,  valamint  nem  tudtak
beazonosítani  áldozatokat,  miközben  számtalan  videofelvétel  tanúskodik  az  erőszakos



cselekmények  sorozatáról.  „Külön  elgondolkodtató,  hogy  az  ügyészség  közlése  szerint  a
csíkszentmártoni önkormányzat nem kívánt feljelentést tenni rongálás miatt, de a legbotrányosabb
mégis az, hogy az ügyészség megállapította: gyűlöletkeltés és uszítás tényállása nem állapítható
meg az  úzvölgyi  eset  kapcsán,  a  magyarság –  vagy bármely  más nemzeti  közösség –  elleni
esetleges  uszítás  pedig  egyébként  sem  tekinthető  bűncselekménynek,  legföljebb  csak
szabálysértésnek. Ez a fajta, a román hatóságok részéről tapasztalható hozzáállás példa nélküli,
épp ezért megfellebbezzük az ügyészségi határozatot, ha pedig ismét elutasítják keresetünket,
nemzetközi  színtéren  szerzünk  érvényt  igazunknak.  Nem  hagyhatjuk,  hogy  másfél  milliós
közösségünket elüldözéssel és halállal fenyegessenek – ahogy ez az úzvölgyi hősi katonatemetőnél
történt –, majd pedig az elkövetők mindezt büntetés nélkül megússzák” – jelentette ki Csomortányi
István. Mezei János arról is tájékoztatott, korábban feljelentést tett a Bákó megyei prefektus és a
dormánfalvi polgármester érintettsége miatt is. A területi ügyészség a feljelentéseket ugyancsak
elutasította.
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